



सत्यमेव जयते

इन्दु शेखर चतुर्वेदी

INDU SHEKHAR CHATURVEDI



सचिव
भारत सरकार
नवीन और नवीकरणीय ऊर्जा मंत्रालय
SECRETARY
GOVERNMENT OF INDIA
MINISTRY OF NEW AND RENEWABLE ENERGY

**NOMINATION FORM FOR NOMINATING CANDIDATURE FOR
THE PRESIDENT POSITION OF THE ISA ASSEMBLY**

The Government of the Republic of India presents its compliments to the President of ISA Assembly and has the honour to put forward its candidature for the position of President, of the Fifth and Sixth session of the ISA Assembly, for the period 2022-24, as requested in the Director General's letter dated 19th July 2022.

The vision statement of the Government of the Republic of India is attached to this nomination form.

The Government of the Republic of India avail itself of this opportunity to renew to the office of the President of the ISA Assembly the assurances of its highest consideration.


15/9/2022

(Indu Shekhar Chaturvedi)
Secretary, Ministry of New and Renewable Energy
Date: (15/09/2022)

Office of the President of ISA Assembly

Enclosure: Vision Statement



अक्षय ऊर्जा भवन, राष्ट्रीय जांच एजेन्सी के पीछे, लोदी रोड, नई दिल्ली-110003
Akshay Urja Bhawan, Behind National Investigation Agency, Lodhi Road, New Delhi-110003
Tel. : 011-20849010, 20849011 • E-mail : secy-mnre@nic.in
website : www.mnre.gov.in

Vision Statement of India for Presidency of ISA for 5th and 6th General Assembly

The International Solar Alliance has emerged as one of the most important stakeholders in the global arena in the fight against climate change and for ensuring clean energy transition and energy access. India is committed to further ISA's vision of engaging closely with the comity of nations for leveraging solar energy in solar resource rich countries by facilitating access to low cost finance, technology and innovation.

India aims to build upon the foundational work done in its first 2 tenures to cement ISA's identity as a reliable international partner for furthering member nations' plans of enhancing solar technology adoption across multiple verticals such as utility scale deployment, decentralized applications, rooftop programs as well as new areas of interventions such as green hydrogen and storage. India, as President, will help ISA create conducive scenarios for solar-ready policies and regulatory development of national energy landscapes and for engaging with public and private sector entities to leverage low cost financing to achieve ISA's 'Towards 1000' strategy. The ISA will be developed into an international resource hub with in-house technical expertise that will be readily accessible by member nations and shall be capable of guiding project implementation at scale. It shall work closely with Partner Organizations to discover synergies across the solar value spectrum.

India has provided ISA with substantial resources in terms of financial and manpower assets and will continue to do so in line with our commitments. India has recently announced a commitment of 37.72 million USD for ISA Secretariat and has a significant manpower deployment from its national agencies on secondment. India has recognized ISA's judicial personality by entering into Headquarters Agreement with ISA and provided immunity to ISA personnel at par with UN organizations. India will continue to work with member nations for providing sustainable operational commitments to the ISA in the future.

The ISA has made significant strides in leading the global climate change conversation and has built a strong and functional base since its creation. It is India's vision to launch it to the next level as a reliable, responsive, capable and powerful international organization in the fight against climate change.

INDU SHEKHAR CHATURVEDI

SECRÉTAIRE

**GOVERNEMENT DE L'INDE
MINISTÈRE DES ÉNERGIES NOUVELLES
ET RENOUVELABLES**

**FORMULAIRE DE NOMINATION POUR LA CANDIDATURE DE NOMINATION AU POSTE DE
PRÉSIDENT DE L'ASSEMBLÉE DE L'ASI**

Le gouvernement de la République de l'Inde présente ses compliments au Président de l'Assemblée de l'ASI et a l'honneur de présenter sa candidature au poste de président de la Cinquième et Sixième Session de l'Assemblée de l'ASI, pour la période 2022-24, comme demandé dans la lettre du directeur général datée du 19 juillet 2022.

La déclaration de vision du gouvernement de la République de l'Inde est jointe à ce formulaire de nomination.

Le Gouvernement de la République de l'Inde saisit cette occasion pour renouveler au bureau du Président de l'Assemblée de l'ASI les assurances de sa très haute considération.

(Indu Shekhar Chaturvedi)

Secrétaire, Ministère des Énergies Nouvelles et Renouvelables

Date : (15/09/2022)

Bureau du Président de l'Assemblée de l'ASI

Pièce jointe : Énoncé de vision Vision Statement

Akshay Urja Bhawan, Behind National Investigation Agency, Lodhi Road, New Delhi- 110003

Tel. : 011-20849010, 20849011 • E- mail : secy-mnre@nic.in

website : www.mnre.gov.in

Énoncé de vision de l'Inde pour la Présidence de l'ASI pour la 5^e et 6^e Assemblée Générale

L'Alliance Solaire Internationale est devenue l'une des parties prenantes les plus importantes sur la scène mondiale dans la lutte contre le changement climatique et pour assurer la transition énergétique propre et l'accès à l'énergie. L'Inde s'engage à poursuivre la vision de l'ASI de s'engager étroitement avec le comité des nations pour tirer parti de l'énergie solaire dans les pays riches en ressources solaires en facilitant l'accès au financement des coûts, à la technologie et à l'innovation.

L'Inde souhaite s'appuyer sur le travail fondamental effectué au cours de ses 2 premiers mandats pour consolider l'identité de l'ASI en tant que partenaire international fiable pour faire avancer les plans des pays membres visant à améliorer l'adoption de la technologie solaire sans plusieurs secteurs verticaux tels que le déploiement à grande échelle, les applications décentralisées, les programmes sur les toits ainsi que de nouveaux domaines d'interventions comme l'hydrogène vert et le stockage. L'Inde, en tant que Présidente, aidera l'ASI à créer des scénarios propices aux politiques de préparation à l'énergie solaire et au développement réglementaire des paysages énergétiques nationaux et à s'engager avec des entités des secteurs publics et privés pour mobiliser des financements à faible coût afin de réaliser la stratégie « Towards 1000 » de l'ASI. L'ASI sera développé en un centre de ressources international avec une expertise technique interne qui sera facilement accessible par les pays membres et sera capable de guider la mise en œuvre du projet à grande échelle. Il travaillera en étroite collaboration avec les organisations partenaires pour découvrir des synergies à travers le spectre de la valeur solaire.

L'Inde a fourni à l'ASI des ressources substantielles en termes de ressources financières et humaines actives et continuera de le faire conformément à nos engagements. L'Inde a récemment annoncé un engagement de 37,72 millions de dollars américains pour le Secrétariat de l'ASI et dispose d'un important déploiement de main d'œuvre de ses agences nationales en détachement. L'Inde a reconnu la personnalité judiciaire de l'ASI en concluant un Accord de Siège avec l'ASI et a accordé l'immunité au personnel de l'ASI au pair avec les organisations des Nations Unies. L'Inde continuera de travailler avec les pays membres pour fournir des engagements opérationnels envers l'ASI à l'avenir.

L'ASI a fait des progrès significatifs dans la conduite de la conversation mondiale sur le changement climatique et a construit une base solide et fonctionnelle depuis sa création. C'est la vision de l'Inde de le lancer au niveau supérieur en tant qu'organisation internationale fiable, réactive, capable et puissante dans la lutte contre le changement climatique.